
Referat 
 
Lokalbestyrelsesmøde – mandag den 13. juni kl. 9.00 – køkkenet på 1. sal på Fredenshjem 
 
Deltagere:  bestyrelse og suppleanter 
 
Afbud: ingen 
 
 
1. 
Velkomst 
 
Alle gør som de plejer – og i ca samme mængder 
Beslutning/kommentarer 
Igen en formidabel start på et godt møde 
 
 
2. 
Opfølgning på referat af 2. maj 
 
Har LJ fået OK fra Bernt – og er han oprettet i systemet 
Beslutning/kommentarer 
Ordnes mellem LJ og KE 
 
Er hjemmesiden fuldt opdateret 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Vi mangler stadig svar på vores henvendelse til direktionen vedr. manglende tid på 
dialogmøderne, John har rykket skriftligt for svar – lovet af landsformanden svarer 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Har KE og LJ afklaret forretningsgangen i forbindelse med nye frivillige 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Er der kommet referat fra sidste møde på Lundtoft 
Beslutning/kommentarer 
ja men der stod ikke noget andet end vedtagne arrangementer – fremadrettet vil bestyrelsen 
gerne have referatet 
 
Er der andre kommentarer til mødet – som ikke er medtaget senere 
Beslutning/kommentarer 
Nej 



 
 
 
3. 
Siden sidst 
 
Status på ”Glad motion” – JEI og FL har 11. maj holdt et statusmøde med Gitte Fallentin, hvor vi 
kom med vores input til det endelige kommissorium – med bl.a. mere præcise ansvarsområder 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Bente stopper som leder af Fredenshjem 31. juli – FL har fået en mail - oplæses 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Tallene på landsplan  926.400 medlemmer og 20.485 frivillige 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
”Landsbestyrelsen informerer” fra mødet 3. maj – referatet kan læses på ÆS hjemmeside i sin 
helhed 
Orientering vedr. Sikker trafik – overrepræsentation af skader med elcykler for +65 årige med 
dødeligt udfald eller varigt men ( i tråd med vores Trafikcafe) 
Mange Flextaxa chauffører er for dårligt uddannede, vi kontakter transportministeren 
Befordringsgodtgørelsen er fra 1. maj steget til 2,17 kr. 
ÆS har rykket for svar vedr. transportgodtgørelse ved brug af frit sygehusvalg 
Vi har opfordret Digitaliseringsstyrelsen til at sikre at alle der behov får hjælp inden de endelige 
overgang til MitID 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Lokale Nyhedsbreve - I får dem jo selv 
Uge 20 – Til MH – nyt kursus ”Demens og lokal indsats” 
Uge 21.2 afregning af puljen for sårbare ældre er udskudt – Jeg mener ikke vi skal lave yderligere 
arrangementer – vi har heller ikke søgt 
Musikalsk besøg hos en besøgsvært – KP 
Beslutning/kommentarer 
KP ser på musikalsk besøg 
 
!2. maj var DQ, KM, IL og FL til en orientering med Bjarne Hastrup – han fortalte om de parametre i 
samfundet der spiller ind for hvordan Æ stilrettelæger sine indsatser både på landsplan og lokalt 
og lidt om arbejdet med den fremtidige strategi – Vi 4 var enige om det var en rigtig god 
information af en Bjarne der virkelig brændte igennem 
Beslutning/kommentarer 
Rigtig godt møde 



 
24. maj var jeg inviteret til Vejen for at fortælle hvorfor kontingentbetalingen i Vejen Kommune 
ser ud som den gør og om hvorfor Brørup får så meget i §18 tilskud og Vejen så lidt – de øvrige 
formænd og kasserere var også inviteret til at få informationen 
Men det var en falsk dagsorden – Vejen ville bare have mere af begge dele – det måtte jeg beklage 
ikke kunne diskuteres ude at der kom en henvendelse til KoU om at få det behandlet og med 
argumenter hvorfor det bør ændres 
Efterfølgende har jeg fået en mail fra formanden i Vejen – At de gerne vil have det behandlet 
kontingentfordelingen på næste KoU møde 25. juni, med argumentet” Vejen kan ikke acceptere 
den nuværende fordeling” 
Jeg vil spare jer for alle de bilag der ligger til grund – men give en kort orientering – Så I kan tage 
stilling til rimeligheden og de evt. konsekvenser 
Beslutning/kommentarer 
FL har fuld opbakning til at handle 
 
5. maj var der arrangeret ”Trafikcafe’ for seniorer” i Troldesalen i Vejen i et samarbejde mellem 
Vejen Kommune ”trafikrådet”, Ældre Sagens KoU, og VIC 
Det var en Publikums succes med 250 personer og alt det PR som tænkes kunne – JV, Ugeavisen, 
P4 syd, TV syd og Facebook 
Vi satser på at gentage arrangementet 6. september 2023 
Der var en del skønhedspletter – og vi har holdt et evalueringsmøde – så vi ikke gentager de 
samme fejl. – meget gerne input 
Beslutning/kommentarer 
KM foreslog en simpel side med de nye færdselstavler – til at tage med hjem 
 
FL har lovet KP en avisomtale af ÆS og Besøgsvenner – med formål at skaffe yderligere 
besøgsvenner 
Der har været lidt udfordringer med tid – men det bør blive klar til avisen i uge 24 
Skal vi også lave en annonce og omtale i vores lokale nyhedsbrev 
Beslutning/kommentarer 
Vi gør det hele – bolden er hos FL 
 
Vi ønsker MH tillykke hun er udnævnt til demensansvarlig – Det er jo naturligt som 
lokalbestyrelsens socialhumanitære kontaktperson – men det var ikke blevet registreret hos ÆS 
Beslutning/kommentarer 
Forsamlingen klappede 
 
Den 15. juni er vi kaldt til møde med Vores økonomichef Jens Søndergård og vores 
foreningskonsulent Karen Skou – fordi lokalafdelingernes økonomi er for god – og det gælder i sær 
for os i Brørup pt. – MH, HW og FL deltager – Vi har allerede i foråret selv valgt at reducere vores 
egenkapital på konkrete punkter, som er vedtaget af bestyrelsen og vi har også vedtaget at følge 
linien indtil egenkapitalen ser fornuftig ud. 
Beslutning/kommentarer 
Møde sidst på dagen tirsdag hos HW – for at kende tallene 
 



På sidste møde talte vi om arbejdsbeskrivelser, som FL skulle udsende når alle havde fået 
gennemset deres – FL har ikke modtaget yderligere tilbagemeldinger, hvorfor 
arbejdsbeskrivelserne med mere vil blive udsendt med de kendte ændringer 
Beslutning/kommentarer 
FL arbejder med det vi har fået ind 
 
FM og FL skal have aftalt et møde, hvor grillvognen skal overdrages – er den til at komme til eller 
er der låst. 
Beslutning/kommentarer 
Vi mødes den 14. kl ca. 14.00 
 
Lundtoft vil gerne låne grillvognen til et middagsarrangement den 23. juni – gerne med et par 
hjælpere 
Beslutning/kommentarer 
FM, KM, BH og MH hjælper – KM orienterer Birgitte 
 
FL har fået en mail fra ÆS vedr. antal frivillige – da 1. juli er tid for udbetaling af 140 kr. /frivillig – 
FL har bekræftet at 137 som ÆS har opgjort til er korrekt 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
Skal vi have et frivilligarrangement i år som vi plejer – og hvad skal det gå ud på – og hvornår 
Beslutning/kommentarer 
Til næste møde skal vi have forslag til næste års arrangementer – så I må allerede nu lægge 
hovederne i blød 
Skal FL sætte de arrangementer ind som vi plejer at have + dem vi allerede kender 
Beslutning/kommentarer 
FL arbejder videre med Langeland 
 
 
4.  
Økonomi 
 
Jeg gætter på HW udsender status på budgetter til gennemgang – som hun plejer 
Beslutning/kommentarer 
FL gættede forkert – HW kan ikke komme ind i regnskabsprogrammet før i morgen 
 
Vi skal til mødet med Økonomiafdelingen have fat i det reviderede budget for 2. halvår, samt en 
vurdering for 1. halvår – så vi kan anskueliggøre at vi har viljen til at nedbringe egenkapitalen 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Vi skal nok have et formøde MH, HW og FL inden mødet den 15. juni 
Beslutning/kommentarer 



Som tidligere aftalt 
 
 
5.  
Nyt fra bestyrelsen 
 
Husk nu at være søde ved sekretæren og send jeres indlæg skriftligt i word – gerne inden mødet 
 
KP 
 

Tilgang af 14 nye medlemmer siden sidst. 
Medlemmer pr. 30/4   1.216 
-                     -   12/6.   1.212. 
Tilbagegang på 4 stk. 
 
Besøgsven Kirsten Pedersen er startet hos Gerda Husmand, gartnervænget, efter 
Holger Bush Nielsen er gået bort. 
 
I dag en rigtig god dag på Fredenshjem. 32 Pers. mødte op. 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
MH 
 
17 Vågere fra Vejen kommune har den 31. maj deltaget i en temadag om vågetjenesten. 
Det var en dag for vågere som er i vågetjenesten eller som vil vide mere om vågetjenesten. 
Det var en rigtig god dag, med dygtige foredragsholdere, og hvor de fik kontakt med vågere fra 
andre afdelinger, oplyser Mona Toksvig 
Og så har 6 udvalgte vågere herfra deltaget i et interview til brug til forskning 
Vi har pt. 40 vågere + 2 på pause + Mona skal ud og snakke med en evt. ny våger fra Rødding. 
Der er meget pres på i øjeblikket, især på Kærdalen. 
 
Generationsmøder. 
I uge 24 – altså denne uge – læser vi sidste gang med eleverne i dette skoleår. 
Der er endnu ikke lavet skoleskema for næste skoleår, men da vil vi læse med de 2 nye 1. klasser 
samt de 3 nuværende 1. klasser. 
 
Og så har vi fået 2 nye læsetanter – Sofie og Anny – som meget gerne vil starte til september. 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
KE 
 
Beslutning/kommentarer 
0 
KM 



 
Beslutning/kommentarer 
0 
 
HW 
Jeg var til netværksmøde i Middelfart den 24. maj. Et godt møde hvor man fik lidt 
erfaringsudveksling med andre. Det er ikke kun os, der ikke har opgaver. Det mangler de fleste. 
Vi var enige om, at der er mage, der ikke ved, at vi findes. 
Til mødet var der en fra Ældre Sagens Livslinjen. Han fortalte lidt om deres opgaver. Alle var ikke 
helt sammenligne med vores som bisiddere. 
 
Dette for mig til at forslå, at koordinatorer for bisiddere i Holsted, Rødding, Vejen og os måske 
skulle samles, så vi samlet finder en ide til, hvordan vi synliggør os mere. 
 
Jeg har indkaldt vore egne bisiddere til et lille møde den 5. juli, som opfølgning på vores 1. 
møde. 
Der er 4 af de 6 ny, der også har været på kursus. 
 
Maj måneds regnskab må I desværre vente med. Økonomisystemet er lukket ned til den 12. 
juni. 
Jeg havde desværre ikke mulighed for at gøre det i uge 22. 
 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
LJ 
 
Beslutning/kommentarer 
0 
 
DQ 
 
Beslutning/kommentarer 
0 
 
FM 
 
Beslutning/kommentarer 
0 
 
 
6. 
Samarbejde 
 



Er der nogen der har noget på hjerte 
Beslutning/kommentarer 
Næææææh 
 
 
7. 
Ældrepolitik 
 
Er der nogen der har noget på hjerte 
Beslutning/kommentarer 
Nææææh 
 
 
8 
Evaluering af arrangementer og aktiviteter 
 
5. maj – Trafikseminar for seniorer 
Beslutning/kommentarer 
OK med de tidligere bemærkninger 
 
!5. maj – Kim Larsen i Rødding 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
29. maj – I og omkring Sønderskov  
Aflyst 
Beslutning/kommentarer 
ØV – måske for dyrt 
 
12. juni – Rigmor 
Beslutning/kommentarer 
Alle tider – Rigmor var i topform 
 
 
 
9.  
Kommende arrangementer 
 
Onsdag den 22. juni - Cirkusrevy mm 
 
FL er tovholder 
IL, KP, NPP er hjælpere 
FL har bestilt smurte rundstykker og sandwich til afhentning i Superbrugsen 6 -6.15 – Bank på 
vinduet ind til bageren 
Beslutning/kommentarer 



HW henter og medbringer også medicin og kaffekurv 
 
Fl bestiller Kaffe, te og marmelade hos Laue – hvem henter mellem 6 og 6.15 
Beslutning/kommentarer 
KP henter og medbringer også skiveost 
 
FL tjekker op hos Brørup Busser at alle aftaler er på plads og henter samtidig billetter 
Beslutning/kommentarer 
FL laver en tidsplan 
 
Søndag den 26. juni – Carl Erik 
Tovholder KM 
Hjælpere HCT, KMP, EP, OP, IP 
LJ annonce 
KE nyhedsbrev 
KM/FL plakater 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Lørdag den 16. juli – Bestyrelsesfest 
Tovholder FL 
Hjælpere IL, HW, FM 
Indbydelser FL 
Mad og drikke FL 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
Søndag den 17. juli – Banko 
Tovholder DQ 
Hjælpere KK, LJ, KE og U 
LJ annonce 
KE nyhedsbrev 
KM/FL plakat 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Søndag den 7. august – Lars love Louise 
Tovholder FL 
Hjælper 
IL; IP, OP, BK, JM, EM 
Annonce LJ 
Nyhedsbrev KE 
Plakat KM/FL 
Beslutning/kommentarer 



OK 
 
Søndag den 21. august – Kirkeeftermiddag 
Tovholder JB 
Hjælper TB 
Annonce LJ – aftale med JB 
Nyhedsbrev – KE 
Plakat KM/FL 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
10.  
Eventuelt 
 
Næste møde 1. august kl. 9.00 
Beslutning/kommentarer 
 
 
 
FL  13. juni 22 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


